
Rada Powiatu Orodziskiego 

BRP. 0002. 2. 2020 Protokół nr XVIII/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 lutego 2020 r. 

Protokół nr XVIII/2020 
z XVIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 27 lutego 2020 roku 

XVIII sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Kościuszki 32a. 
W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński poinformował, iż obrady Rady są 
transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
Przed wejściem na salę obrad umieszczona została klauzula informacyjna dotycząca 
przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Powiatu 
Grodziskiego w celu realizacji obowiązku transmitowania i utrwalania za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. 
Klauzula stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu . 

Ad 1. Otwarcie XVIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad 

XVIII sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1700 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 
Przewodniczący powitał przybyłych gości oraz radnych. 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński zaproponował zmianę do porządku obrad: 
wprowadzenie w punkcie 5 podpunktu h), tj . podjęcie uchwały w sprawie stanowiska Rady 
Powiatu Grodziskiego dotyczącego konsultacji nad Strategicznym Studium Lokalizacyjnym 
Inwestycji Centralny Port Komunikacyjny. 
Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie przyjęła zmiany w porządku obrad. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Radni przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 
4. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego oraz o zagrożeniach pożarowych na terenie Powiatu 
Grodziskiego w 2019 roku. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Publicznego Ośrodka Dokształcania 

i Doskonalenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema w Milanówku 
w Publiczne Centrum Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema 
w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3, 

b) zamiaru likwidacji Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół 
Nr 2 im. gen. J. Bema z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3, 

c) uchwalenia Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno-Edukacyjnych dla Osób 
Stosujących Przemoc w Rodzinie na lata 2020-2025, 
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d) nabycia nieruchomości w gm. Grodzisk Maz. obręb Władków pod poszerzenie drogi 
powiatowej nr 1506W - ulicy Jowisza, 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
f) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok, 
g) stanowiska Rady Powiatu Grodziskiego dotyczącego realizacji § 5 ust. 1 pkt 2 lit. b 

rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 23 sierpnia 2012 r. w sprawie 
domów pomocy społecznej, 

h) stanowiska Rady Powiatu Grodziskiego dotyczącego konsultacji nad Strategicznym 
Studium Lokalizacyjnym Inwestycji Centralny Port Komunikacyjny. 

6. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu Grodziskiego za II półrocze 2019 roku. 
7. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grodziskiego za 

II półrocze 2019 roku. 
8. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
b) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 

9. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
10. Interpelacje i zapytania. 
11. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
12. Sprawy różne i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie XVIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 

Ad 3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu 

Starosta Marek Wieżbicki odniósł się do następujących kwestii: 
• Sprawy podniesionej przez radnego Andrzeja Olizarowicza dotyczącej skrzyżowania 

drogi wojewódzkiej z drogą powiatową i gminną w miejscowości Milanówek na 
wysokości Turczynka oraz doświetlenia przejść dla pieszych na drogach powiatowych. 
Starosta poinformował, że uzgodnił z Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 
wyselekcjonowanie na terenie Powiatu najbardziej niebezpiecznych przejść dla 
pieszych, szczególnie w rejonach szkół i zwróci się do radnych o przeznaczenie na 
sesji w marcu bądź kwietniu środków finansowych na zaprojektowanie doświetlenia. 
Jeżeli chodzi o skrzyżowanie przy Turczynku, Starosta powiedział, że 10 lutego br. 
odbyło się spotkanie w tej sprawie u Burmistrza Milanówka z udziałem przedstawicieli 
gmin Podkowa Leśna i Brwinów, a także Starosty i Wicestarosty Powiatu Grodziskiego. 
Wcześniej Burmistrz Milanówka spotkał się ze służbami Marszałka Województwa. 
Wstępnie uzgodniono sposób finansowania. Zgodnie z ustaleniami samorządy lokalne 
sfinansowałyby projekt sygnalizacji świetlnej, a do województwa należałaby jego 
realizacja. Starosta poinformował również, że w marcu bądź kwietniu Zarząd wystąpi 
do Rady o zabezpieczenie środków na współfinansowanie dokumentacji na 
przebudowę tego skrzyżowania. 

• Sprawy poruszonej przez radnego Aleksandra Krzemińskiego dotyczącej wykonania 
przejścia dla pieszych w miejscowości Kaski przy skrzyżowaniu z drogą lokalną 
wiodącą do cmentarza. Starosta wyjaśnił, że w tym miejscu występuje skomplikowana 
sytuacja jeśli chodzi o warunki drogowe. Starostwo jest w kontakcie z audytorem 
bezpieczeństwa ruchu drogowego. Zarząd postara się, aby to przejście powstało 
jeszcze w tym półroczu. 

• Sprawy wniesionej przez radnego Krzysztofa Sankiewicza - radny poprosił 
o informacje dotyczące poradni K w Szpitalu Zachodnim. Starosta poinformował, że 
na terenie powiatu funkcjonują zaledwie trzy takie poradnie: w Szpitalu, 
w Międzyborowie oraz w Milanówku. W grodziskiej poradni ginekologiczno-położniczej 
zatrudnionych jest 3 lekarzy i 2 pielęgniarki położne. Poradnia jest czynna 4 razy 
w tygodniu. Starosta przedstawił następujące dane dotyczące funkcjonowania poradni: 
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-liczba pacjentek przyjętych w 2019 r.:3 420; 
-liczba prowadzonych ciąż w 2018 r.: 102, w 2019 r.: 85, 2020 r.: 29, rokowanie na 
ok. 180 ciąż; 
- wykonane zabiegi: 262. Diagnostyka laboratoryjna wykonywana jest w szpitalu przy 
użyciu aparatu USG, w szpitalu wykonano 500 badań aparatem Philips HD15; 
- USG ciąży wykonane w szpitalu powiatowym w Pruszkowie na zlecenie Szpitala 
Zachodniego: 76 badań ; 
- konsultacje ginekologiczne dla pacjentek hospitalizowanych w szpitalu: 44; 
- badania cytologiczne: 585; 
- poradnia realizuje podstawowy i pogłębiony program profilaktyki raka szyjki macicy, 
w roku 2019 wzięło w nim udział 37 pacjentek. 
Kontrakt NFZ dla poradni w 2019 r.: 154619 zł, czyli miesięcznie niemalże 13000 zł, 
wykonanie kontraktu w 2019 r.: 205%, NFZ w 100% zapłacił nadwykonania. Wynik 
finansowy poradni na przestrzeni lat 2017-2018-2019 to za każdym razem strata: 
w 2017 r. ponad 185 000 zł, w 2018 r. - 158 000 zł, w 2019 r. - 118 000 zł. Czas 
oczekiwania w kolejce wynosi: pacjentki stabilne - wrzesień 2020 r., pilne - marzec 
2020 r., ciąża - w ciągu 7 dni. Przychodnia w Milanówku oraz poradnia 
w Międzyborowie mają odpowiednio kontrakty na rok 2020: 136 000 zł i 223 000 zł, 
natomiast kontrakt Szpitala na rok bieżący to ponad 233 000 zł. 
Starosta poinformował również, że Narodowy Fundusz ogłosił konkurs na prowadzenie 
poradni dla dwóch nowych podmiotów leczniczych. 

• Sprawy poruszonej przez radną Małgorzatę Zacny dotyczącej dzikich zwierząt, które 
uległy wypadkowi na terenie Powiatu. Starosta powiedział, że jednostką, która jest 
władna udzielić pomocy, jest samorząd gminny - to gminy powinny mieć przygotowane 
na takie sytuacje regulaminy, w dni wolne od pracy natomiast należy powiadomić straż 
miejską bądź policję . 

• Sprawy wniesionej przez radnego Aleksandra Krzemińskiego - prośby o ustawienie 
znaków na terenie gminy Baranów. Tę sprawę, zgodnie z uzgodnieniami ze Starostą, 
radny przekazał bezpośrednio Powiatowemu Zarządowi Dróg i wszystko wskazuje na 
to, że zostanie ona załatwiona. 

• Sprawy podniesionej przez radnego Andrzeja Olizarowicza dotyczącej skrzyżowania 
ul. 3 Maja z ul. Okulickiego przy wiadukcie - brak możliwości skrętu z ul. 3 Maja 
w prawo na wiadukt z powodu dużej liczby pieszych. Starosta stwierdził, że jest to 
sytuacja trudna do uniknięcia, gdyż zielone światło zapala się i dla pojazdów, i dla 
pieszych, a zielone strzałki umożliwiają skręt warunkowy (po zatrzymaniu się przed 
przejściem i przepuszczeniu pieszych) . Uciążliwość występuje, jednak trudno znaleźć 
rozwiązanie tego problemu. 

Ad 4. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego oraz o zagrożeniach pożarowych na terenie 
Powiatu Grodziskiego w 2019 roku 

Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego oraz o zagrożeniach pożarowych 
na terenie Powiatu Grodziskiego w 2019 roku przedstawił w formie prezentacji Komendant 
Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Grodzisku Mazowieckim Grzegorz Przerwa. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Radny Andrzej Olizarowicz zadał pytanie dotyczące zbiorników znajdujących się na terenie 
hal magazynowych, do czego służą i od czego zależy ich ilość. 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej odpowiedział, że te zbiorniki zasilają 
instalację tryskaczową - samodzielne urządzenia gaśnicze, które uruchamiają się 
w przypadku pożaru. Ich ilość zależy od obciążenia ogniowego, wielkości hali i od tego, jak 
długo ta instalacja ma działać do momentu zniwelowania zagrożenia. Dodał, że zbiorniki 
powinny wystarczyć na ok. 15-20 minut. Komendant poinformował także, że obecność tych 
zbiorników wynika z przepisów przeciwpożarowych - warunków technicznych, jakie powinny 
spełniać budynki. Instalacja jest sprawdzana podczas odbioru technicznego. 
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Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zwrócił uwagę na wzrost ofiar śmiertelnych: z 7 do 
17. Z prezentacji wynikało, że ten wzrost związany jest ze wzrostem ilości wypadków 
drogowych. Wiceprzewodniczący zapytał, czy były to wypadki, do których doszło na 
autostradzie, czy też na drogach powiatowych. 
Komendant odpowiedział, że w zeszłym roku nie było wypadków śmiertelnych na autostradzie. 
Jeśli chodzi o miejsca, w których doszło do wypadków, to zdaniem Komendanta bardziej 
kompetentny do odpowiedzi będzie komendant policji. Straż pożarna dysponuje statystykami 
odnośnie ofiar śmiertelnych pożarów, wypadki te najczęściej związane są ze spożywaniem 
alkoholu. 

Ad 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Publicznego Ośrodka Dokształcania 

i Doskonalenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema w Milanówku 
w Publiczne Centrum Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema 
w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 

Projekt uchwały omówiła Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Anna Kowalska. 
Naczelnik poinformowała, że Publiczny Ośrodek Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego 
w Zespole Szkół nr 2 w Milanówku został założony w 2006 r. i od momentu powstania ani razu 
nie przeprowadzono naboru ani też placówka nie prowadziła kształcenia. Przedłożona 
uchwała stwierdza przekształcenie ośrodka z dniem 1 września 2019 r. w Publiczne Centrum 
Kształcenia Zawodowego i stanowi wykonanie art. 51 ustawy Prawo oświatowe. jest to także 
pierwszy etap do podjęcia uchwały o zamiarze likwidacji centrum. 
Radni nie wnieśli pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały . 
Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 153/XVIII/20 w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Publicznego Ośrodka Dokształcania 
i Doskonalenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema w Milanówku 
w Publiczne Centrum Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema 
w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 (imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 153/XVIII/20 w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego Publicznego Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia 
Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema w Milanówku w Publiczne Centrum 
Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema w Milanówku przy 
ul. Wójtowskiej 3 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

b) zamiaru likwidacji Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół 
Nr 2 im. gen. J. Bema z siedziba w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 

Projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Anna Kowalska. 
Naczelnik poinformowała, że jest to uchwała intencyjna, rozpoczynająca procedurę likwidacji. 
Zgodnie z art. 89 ustawy Prawo oświatowe tego typu placówka prowadzona przez samorząd 
terytorialny może zostać zlikwidowana przez organ prowadzący po zapewnieniu uczniom 
możliwości kontynuowania nauki w innej placówce. W przedmiotowej placówce nie ma 
uczniów, w związku z tym ten obowiązek nie podlega wykonaniu. Naczelnik podkreśliła także, 
że likwidacja Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 
w Milanówku nie będzie miała wpływu na proces kształcenia słuchaczy na terenie Powiatu 
Grodziskiego, zamiar ten jest zatem w pełni uzasadniony. Likwidacja zostanie dokonana na 
podstawie odrębnej uchwały Rady Powiatu po wcześniejszym zasięgnięciu opinii związków 
zawodowych, po uzyskaniu wiążącej pozytywnej opinii kuratora oświaty oraz wcześniejszym 
wyłączeniu tejże placówki z Zespołu Szkół w Milanówku. 
Radni nie wnieśli pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały . 
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 154/XV1I1I20 w sprawie 
zamiaru likwidacji Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 
im. gen. J. Bema z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 (imienny wykaz 
głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 154/XVIII/20 w sprawie zamiaru likwidacji Publicznego Centrum Kształcenia 
Zawodowego w Zespole Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema z siedzibą w Milanówku przy 
ul. Wójtowskiej 3 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

c) uchwalenia Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno-Edukacyjnych dla Osób 
Stosujących Przemoc w Rodzinie na lata 2020-2025 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Grażyna 
Rymarczyk. Dyrektor poinformowała, że Program jest zgodny z ustawą o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie, ustawa nakłada obowiązek przygotowania takiego programu. Stanowi 
on część systemu przeciwdziałania przemocy i uzupełnienie różnych form interwencji 
prawnych j administracyjnych podejmowanych wobec sprawców. 
Wiceprzewodniczący Piotr Wiaderny zwrócił uwagę na wykres znajdujący się w materiałach, 
przedstawiający ilość interwencji dotyczących stosowania przemocy w rodzinie: w 2017 r. było 
ich 1 420, w 2018 r. - 1 355, a w 2019 r. nastąpił wzrost o prawie 200 interwencji. 
Wiceprzewodniczący spytał, z czego ten wzrost wynika, czy zastosowano nowy sposób 
liczenia. 
Dyrektor odpowiedziała, że po prostu w 2019 r. była tendencja wzrostowa jeśli chodzi o liczbę 
interwencji. Zdaniem Dyrektor duży wpływ na tę sytuację ma nadużywanie alkoholu. 
Podkreśliła także, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, realizując ten program, 
współpracuje z sądem, z kuratorami, z policją, z zespołami interdyscyplinarnymi 
z poszczególnych ośrodków pomocy społecznej, wchodzących w skład Powiatu. Wzrost liczby 
interwencji jest niepokojący także z tego powodu, iż przekłada się on np. na liczbę dzieci 
odebranych rodzicom, którzy nie pełnią swoich ról rodzicielskich i nadużywają alkoholu. 
Radny Andrzej Olizarowicz zauważył, że wzmiankowanym przez Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie powodem tych zdarzeń jest nadużywanie alkoholu. Zapytał, czy 
istnieje możliwość wpłynięcia na gminy w celu ograniczenia sprzedaży alkoholu. Radny zwrócił 
uwagę na powszechną dostępność oraz cenę alkoholu, a także jego szkodliwość. 
Dyrektor powiedziała, że nie tylko alkohol jest przyczyną stosowania przemocy domowej. Jest 
także wiele innych czynników, jak np. długotrwała choroba, choroby psychiczne, alkohol jest 
tylko jednym z nich. 
Radny Michał Śliwiński odniósł się do pytania Wiceprzewodniczącego Piotra Wiadernego. 
Stwierdził, że liczba interwencji będzie wzrastać wcale nie z powodu nadmiernego spożywania 
alkoholu. Zdaniem radnego głównym powodem jest szybki wzrost liczby mieszkańców 
Powiatu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz zwrócił uwagę na obserwowany wzrost przestępczości. 
Powiedział także, że jego zdaniem ograniczanie wszystkiego nie jest skutecznym sposobem 
radzenia sobie m.in. z problemem przemocy domowej, należy raczej edukować 
społeczeństwo . 
Radna Maria Gałecka-Woiska odniosła się do wypowiedzi radnego Michała Śliwińskiego. 
Zapytała, czy znany jest stosunek ilości interwencji dotyczących przemocy domowej do liczby 
mieszkańców Powiatu. Zdaniem radnej znając ten stosunek można by było sprawdzić, czy 
rzeczywiście rośnie liczba przypadków przemocy, czy też nie. 
Dyrektor odpowiedziała, że w tej chwili nie dysponuje takimi danymi i szczegółowe informacje 
mogłaby przedstawić na najbliższej komisji. 
Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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BRP.0002. 2. 2020 Protokół nr XVIII/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 lutego 2020 r. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 155/XVIII/20 w sprawie 
uchwalenia Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno-Edukacyjnych dla Osób 
Stosujących Przemoc w Rodzinie na lata 2020-2025 (imienny wykaz głosowania 
radnych stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 155/XVIII/20 
w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno-Edukacyjnych 
dla Osób Stosujących Przemoc w Rodzinie na lata 2020-2025 stanowi załącznik nr 11 
do niniejszego protokołu). 

d) nabycia nieruchomości w gm. Grodzisk Maz. obręb Władków pod poszerzenie drogi 
powiatowej nr 1506W - ulicy Jowisza 

Projekt uchwały omówił Starosta Marek Wieżbicki. Starosta poinformował, że proces 
porządkowania spraw własnościowych, jeżeli chodzi o drogi powiatowe, nadal trwa. Procedury 
dotyczące pozyskania gruntu zależą od tego, w którym momencie działka weszła w obręb 
pasa drogowego drogi powiatowej. W omawianym przypadku w 1999 r. decyzją Burmistrza 
Grodziska Mazowieckiego nastąpił podział nieruchomości i wyodrębniono przedmiotową 
działkę o pow. 400 m2, z mocy prawa nie weszła ona wówczas w ciąg drogi powiatowej. 
Pozyskanie jej następuje w trybie zawarcia aktu notarialnego po uprzednim wyrażeniu zgody 
przez Radę Powiatu. Szacowany koszt nabycia wynosi ok 10000 zł, czyli nieco ponad 20 zł 
za m2

. 

Radni nie wnieśli pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Marzena 
Olszewska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 156/XVIII/20 w sprawie 
nabycia nieruchomości w gm. Grodzisk Maz. obręb Władków pod poszerzenie drogi 
powiatowej nr 1506W - ulicy Jowisza (imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 156/XVIII/20 w sprawie nabycia 
nieruchomości w gm. Grodzisk Maz. obręb Władków pod poszerzenie drogi powiatowej 
nr 1506W - ulicy Jowisza stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

o godzinie 1810 Przewodniczący Sławomir Kamiński ogłosił przerwę w obradach. 
O godzinie 1820 Przewodniczący Sławomir Kamiński wznowił obrady. 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Szadkowska. Poinformowała, że zostały 
wprowadzone dwie autopoprawki: po stronie dochodów bieżących zwiększenie i wydatków 
bieżących zwiększenie kwota 18 868,00 zł w związku z otrzymaniem dotacji od Wojewody 
Mazowieckiego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Grodzisku 
Mazowieckim na realizację dwóch przedsięwzięć: "Wzmocnienie motywacyjnego systemu 
uposażeń funkcjonariuszy" oraz "Zwiększenie konkurencyjności wynagrodzeń pracowników 
cywilnych". Po wprowadzeniu tych zmian dochody ogółem ulegają zwiększeniu o kwotę 
150919,91 zł i wynoszą łącznie 110060042,91 zł. Wydatki również zwiększają się o kwotę 
150919,91 zł i łącznie wynoszą 112760042,91 zł. 
Zmiany w załączniku nr 2 pozostają bez zmian - wprowadzone zostało zwiększenie limitu 
wydatków w przedsięwzięciu "Zagraniczny staż zawodowy skutecznym sposobem na 
poznanie świata gastronomii i hotelarstwa", projekt realizowany przez Zespół Szkół nr 1 
w Grodzisku Mazowieckim w ramach projektu "Erasmus+" w związku z niewykorzystaną kwotą 
w 2019 r. 
Druga zmiana dotyczy przedsięwzięcia "Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 
aktywizacji spOłeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji i geoinformacji" -
wprowadzono limit wydatków roku 2020. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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BRP. 0002.2. 2020 Protokół nr XVIJI/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 lutego 2020 r. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 157/XVIII/20 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (imienny wykaz 
głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 157/XVIII/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

f) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Ewa Szadkowska. Poinformowała, że zostały wprowadzone 
dwie autopoprawki : dochody zwiększenie i wydatki zwiększenie w kwocie 18868,00 zł -
dotacja dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Grodzisku Mazowieckim na 
realizację przedsięwzięć "Wzmocnienie motywacyjnego systemu uposażeń funkcjonariuszy" 
oraz "Zwiększenie konkurencyjności wynagrodzeń pracowników cywilnych". 
Dochody zwiększenie łącznie na kwotę 150919,91 zł. Najważniejsze zmiany: 

• 43 000,00 zł - zwiększenie dochodów w związku z większymi wpływami opłat za 
wprowadzenie danych do mapy numerycznej oraz innych opłat w związku 
z czynnościami wykonywanymi przez Wydział Geodezji i Kartografii; 

• 19 911,91 zł - dochody z tytułu kar pieniężnych za naruszenie obowiązku 
wynikającego z art. 78 ust. 2 pkt 1 ustawy Prawo o ruchu drogowym poprzez 
niedokonanie zgłoszenia nabycia pojazdu; 

• 30000,00 zł - zwiększenie dochodów z tytułu większych niż planowano odsetek 
bankowych od prowadzonych rachunków Powiatu; 

• 28430,00 zł - dochody z tytułu zwrotu niewykorzystanej dotacji za rok 2019 przez 
Liceum Ogólnokształcące Fundacji Królowej Sw. Jadwigi w Grodzisku Mazowieckim. 

Wydatki zwiększenie na łączna kwotę 165 919,91 zł. Najważniejsze zmiany: 
• 81 477,76 zł - wydatki na realizację przedsięwzięcia pn. "Regionalne partnerstwo 

samorządów Mazowsza dla aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e
administracji i geoinformacji" zgodnie z Aneksem nr 7 do umowy; 

• 18 868,00 zł - dotacja dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
w Grodzisku Mazowieckim na realizację przedsięwzięć "Wzmocnienie motywacyjnego 
systemu uposażeń funkcjonariuszy" oraz "Zwiększenie konkurencyjności wynagrodzeń 
pracowników cywilnych"; 

• 5 774,15 zł - zwiększenie wydatków o niewykorzystaną w 2019 r. kwotę na realizację 
Projektu "Erasmus+" pn. "Zagraniczny staż zawodowy skutecznym sposobem na 
poznanie świata gastronomii i hotelarstwa" realizowany przez Zespół Szkół nr 1 
w Grodzisku Mazowieckim; 

• 44 800,00 zł - zwiększenie dotacji przeznaczonej na finansowanie działalności 
warsztatu terapii zajęciowej przy Domu Rehabilitacyjno-Opiekuńczym w Milanówku 
(wydatki na pokrycie wkładu własnego zakupu samochodu osobowego "mikrobusa" , 
przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych - uczestników warsztatu 
terapii zajęciowej); 

• 15000,00 zł - przesunięcie wydatków (rozdział 90095), ta sama kwota po stronie 
wydatki zmniejszenie - sfinansowanie prac pielęgnacyjnych w Zespole Szkół nr 1 
w Milanówku. 

Radni nie wnieśli pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 158/XVIII/20 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok (imienny wykaz 
głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 158/XVIII/20 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 
2020 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 
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BRP.0002.2.2020 Protokół nr XVIII/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 lutego 2020 r. 

g) stanowiska Rady Powiatu Grodziskiego dotyczącego realizacji § 5 ust. 1 pkt 2 lit. b 
rozporządzenia Ministra Pracy i POlityki Społecznej z dnia 23 sierpnia 2012 r. w sprawie 
domów pomocy społecznej 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Izdebnie Kościelnym Teresa 
Ciszewska. Dyrektor poinformowała, że jest to apel do Ministra Zdrowia i Narodowego 
Funduszu Zdrowia o zmianę przepisów w kierunku gwarantującym mieszkańcom domów 
pomocy społecznej dostęp do stałej, całodobowej opieki pielęgniarskiej. Domy pomocy 
społecznej świadczą usługi opiekuńcze osobom chorym i niesamodzielnym, wymagającym 
kompleksowej opieki i profesjonalnych świadczeń zdrowotnych. Obecnie w domach pomocy 
społecznej zatrudniane są pielęgniarki w wymiarze etatu niewystarczającym na całodobową 
opiekę. W znacznym stopniu zadania te przenoszone są na personel opiekuńczy, który nie 
jest uprawniony do wykonywania niektórych czynności. Zróżnicowanie warunków pracy i płacy 
pielęgniarek zatrudnionych w domach pomocy w porównaniu z pielęgniarkami zatrudnionymi 
w służbie zdrowia jest głównym powodem braku zainteresowania zatrudnieniem w domach 
opieki społecznej. Budżety samorządów terytorialnych prowadzących domy pomocy 
społecznej nie są w stanie konkurować z możliwościami finansowymi Narodowego Funduszu 
Zdrowia. Zasadne jest zatem wniesienie apelu o podjęcie działań przez Ministerstwo Zdrowia 
i Narodowy Fundusz Zdrowia, które będą miały na celu opracowanie nowego produktu 
świadczeń zdrowotnych realizowanych przez pielęgniarki zatrudniane w domach pomocy 
społecznej, które byłyby kontraktowane przez NFZ. W ten sposób zapewniona byłaby 

całodobowa opieka. Projektowana uchwała nie wnosi skutków finansowych. 
Radna Maria Gałecka-Wolska zadała pytanie, czy został poprawiony błąd wskazany podczas 
omawiania projektu uchwały na Komisji Polityki Społecznej. 
Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z uwzględnieniem poprawki zgłoszonej przez radną 
Marię Gałecką-Wolską dotyczącej wpisania zamiast podanego w stanowisku nieprawidłowego 
wymiaru czasu pracy pielęgniarek zatrudnionych w służbie zdrowia: 7 godzin 45 minut 
wymiaru prawidłowego: 7 godzin 35 minut. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 159/XVIII/20 w sprawie 
stanowiska Rady Powiatu Grodziskiego dotyczącego realizacji § 5 ust. 1 pkt 2 lit. b 
rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 23 sierpnia 2012r. w sprawie 
domów pomocy społecznej (imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 
do niniejszego protokołu. Uchwała nr 159/XVIII/20 w sprawie stanowiska Rady Powiatu 
Grodziskiego dotyczącego realizacji § 5 ust. 1 pkt 2 lit. b rozporządzenia Ministra Pracy 
i Polityki Społecznej z dnia 23 sierpnia 2012 r. w sprawie domów pomocy społecznej 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

h) w sprawie stanowiska Rady Powiatu Grodziskiego dotvczaceao konsultacji nad 
Strategicznym Studium Lokalizacyjnym Inwestycji Centralny Port Komunikacyjny 

Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński. Przewodniczący 
poinformował, że celem omawianej uchwały jest wyrażenie stanowiska Powiatu, a tym samym 
prośby do rządzących o uszczegółowienie danych lokalizacyjnych lotniska. 
Radni podjęli dyskusję, w trakcie której Wiceprzewodniczący Piotr Wiaderny oraz radny 
Wojciech Hardt wyrazili swoje uznanie dla merytorycznego podejścia do sprawy Centralnego 
Portu Komunikacyjnego. 
Radny Andrzej Olizarowicz zadał pytanie, czy inne powiaty, na terytorium których ma zostać 
wybudowany CPK, także zajęły podobne stanowiska. 
Przewodniczący Sławomir Kamiński poinformował, że konsultacje trwają do 10 marca br., w tej 
chwili nic nie wiadomo o stanowiskach innych powiatów. Dodał także, że Rada Powiatu 
Grodziskiego przedstawia swoje stanowisko i Powiat nie powinien sugerować się zdaniem 
innych jednostek terytorialnych. 
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BRP. 0002.2. 2020 Protokół nr XVI/I/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 lutego 2020 r. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 1601XVIII/20 w sprawie 
stanowiska Rady Powiatu Grodziskiego dotyczącego konsultacji nad Strategicznym 
Studium Lokalizacyjnym Inwestycji Centralny Port Komunikacyjny (imienny wykaz 
głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 160/XVIII/20 w sprawie stanowiska Rady Powiatu Grodziskiego dotyczącego 
konsultacji nad Strategicznym Studium Lokalizacyjnym Inwestycji Centralny Port 
Komunikacyjny stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

Ad 6. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu Grodziskiego za II półrocze 
2019 roku 

Przewodniczący Sławomir Kamiński poinformował, że na poszczególnych komisjach 
przewodniczący przedstawiali sprawozdania z działalności za II półrocze 2019 r. 
Radni nie wnieśli pytań ani uwag do sprawozdań. 
Przewodniczący poinformował, że sprawozdania zostały przyjęte . 
Sprawozdanie z działalności Komisji Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich 
za II półrocze 2019 r. stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za II półrocze 2019 r. stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej za 
II półrocze 2019 r. stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej za II półrocze 2019 r. stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Publicznych za II półrocze 2019 r. 
stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Statutowo-Regulaminowej za II półrocze 2019 r. stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Ad 7. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Grodziskiego za II półrocze 2019 roku 

Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grodziskiego za 
II półrocze 2019 roku przedstawiła Przewodnicząca Komisji Maria Grabowska, która 
poinformowała, że na posiedzeniu komisji zostało ono omówione oraz jednogłośnie przyjęte. 
Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Grodziskiego działa na podstawie ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym oraz Statutu Powiatu Grodziskiego. 
Komisja w okresie sprawozdawczym odbyła 5 posiedzeń, średnia frekwencja wynosiła 97,5%. 
Komisja zrealizowała plan kontroli, który obejmował: 

• ocenę funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy, 
• organizację Zespołu Szkół Nr 1 w Milanówku przy ul. Piasta 14 po wejściu w życie 

reformy oświatowej, 
• wybór firmy audytorskiej na przeprowadzenie badań sprawozdań finansowych 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. Św. Jana 
Pawła II w Grodzisku Mazowieckim za lata 2019 i 2020, 

• sprawy bieżące zlecone przez Radę Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że po przeprowadzeniu kontroli w Powiatowym 
Urzędzie Pracy jego funkcjonowanie zostało ocenione pozytywnie. 
W wyniku kontroli w Zespole Szkół Nr 1 w Milanówku Komisja Rewizyjna stwierdziła, że szkoła 
jest przygotowana na reformę oświaty, a liceum posiada niezbędne pomoce dydaktyczne. 
Budynek jest zadbany, czysty, na bieżąco prowadzi się prace remontowo-modernizacyjne. 
Komisja rekomendowała dokonanie remontów: 

• usunięcie materiałów łatwopalnych ze ścian jednej z sal, 
• dostosowanie budynku do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz wybudowanie windy 

zewnętrznej, 
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BRP.0002.2.2020 Protokół nr XVIII12020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 lutego 2020 r. 

• W części sal lekcyjnych niezbędne są remonty podłóg, ścian i elektryczności, 
• modernizacja i remont szatni szkolnej, 
• wykonanie elewacji zewnętrznej budynku. 

Na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2019 r. Komisja rozpatrzyła kwestię wyboru firmy 
audytorskiej. W wyniku dwóch posiedzeń wybrano ofertę złożoną przez firmę E-Accounting.pl. 
Radni nie wnieśli pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. 
Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie zostało przyjęte. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Ad 8. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

b) o wYkonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 

Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji zostały 
przekazane do Nadzoru Prawnego Wojewody, zaś uchwały z zakresu spraw finansowych 
również do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Do dnia sesji brak jest informacji o podjętych 
czynnościach nadzorczych. 

a) o pracy Zarzadu w okresie między sesjami 

Informacje o pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami przedstawił Starosta Marek 
Wieżbicki. Informacje stanowią załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

Ad 9. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował o podjęciu dodatkowego tematu: 
"Informacja na temat dokształcania kadry medycznej w Szpitalu Zachodnim" na Komisji 
Polityki Społecznej w dniu 24 lutego br. Informacja stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący przekazał także zaproszenie na uroczystości z okazji 25-lecia powstania 
Katolickiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszawskiej. 
Przewodniczący poinformował również o przekazanym radnym kalendarzu imprez 
powiatowych. 

Ad 10. Interpelacje i zapytania 

Radny Andrzej Olizarowicz zadał pytanie, czy jest możliwość zamontowania w Powiecie 
Grodziskim sygnalizacji świetlnej dla pieszych z czasomierzem. Nawiązał także do 
omawianego przez Starostę problemu dotyczącego zielonych strzałek do skrętu 
warunkowego. Radny zapytał także, czy byłaby możliwość kontynuowania na terenie Powiatu 
Grodziskiego ścieżki rowerowej budowanej przez Powiat Pruszkowski wzdłuż ul. Królewskiej, 
która kończy się na granicy Brwinowa z Milanówkiem. 
Radni podjęli dyskusję, w której głos zabrali Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński oraz 
radny Krzysztof Sankiewicz. 

Ad 11. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

Rada Powiatu, bez uwag, przyjęła protokół z XVII sesji. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
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BRP. 0002.2. 2020 Protokół nr XVIII/2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 lutego 2020 r. 

Ad 12. Sprawy różne i wolne wnioski 

Radna Małgorzata Zacny wystąpiła z wnioskiem o zakup aparatu do wykonywania badań USG 
piersi dla poradni K w Szpitalu Zachodnim. Radna przekazała wniosek na piśmie Staroście 
Markowi Wieżbickiemu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz zwrócił się z wnioskiem o doświetlenie przejść dla pieszych. 

Ad 13. Zamknięcie XVIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1900 

zamknął XVIII sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokół sporządziła: Aneta Margas 
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